

College of Graduate Studies

Date : December 11 , 2018

Ref : CGS .67/2018

Dear Heads of Departments, Directors & Coordinators of  
Graduate Programs,

Subject: Chairing Thesis Defense Committee if the Supervisor is  
the Highest Rank

Please be advised that the Graduate Council has discussed, in its meeting no.(2) (Decision no.(4) held on 22-11-2018, Chairing thesis defense committee if the supervisor is the highest rank and decided the following:

1- Adding the phrase " except the supervisor" to Articles (67/a) and (60/a) of the Executive Regulations of Master's and PhD's respectively, to be as follows : Article (67/a) : "The graduate committee in the department ( or the department's council in the absence of department's graduate committee) shall appoint the thesis examining committee and assign the member with highest rank and most experienced" except the supervisor" as a head of the committee whereas the student's supervisor should be a non-voting member in the committee. Article (60/a) : "The graduate committee in the department ( or the department's council in the absence of department's graduate committee) shall appoint the thesis examining committee and assign the member with highest rank and most experienced" except the supervisor" as a head of the committee whereas the student's supervisor should be a non-voting member in the committee".

2- The number of the committee members should be an odd number ( Three members) (apart from the supervisor and joint supervisor) in order to make voting between the examiners in case of disagreement of the validity of the thesis, since voting cannot be done between two examiners.

Sincerely,

  
12/12/18  
أ.د. رأفت العوضي

عميد كلية الدراسات العليا

Prof. Raafat El-Awady

Dean, College of Graduate Studies

كلية الدراسات العليا

التاريخ : 11 ديسمبر 2018

المرجع : ك.د.ب. 2018/67

السادة/رؤساء الأقسام، مدراء ومنسقي برامج الدراسات العليا  
المحترمين ،،،

الموضوع: رئاسة لجنة المناقشة إذا كان المشرف أعلى رتبة

فأرجو أن أنهي إليكم بأن مجلس الدراسات العليا قد ناقش رئاسة لجنة المناقشة إذا كان المشرف أعلى رتبة في جلسته رقم (2) ( قرار رابعاً) التي انعقدت بتاريخ 22-11-2018، وقرر ما يلي :-

1- إضافة عبارة ( ما عدا المشرف) إلى المادة (67/أ) والمادة (60/أ) من التعليمات التنفيذية لبرامج الماجستير والدكتوراة على التوالي بحيث تصبح المادة (67/أ) : " أ. تقوم لجنة الدراسات العليا بالقسم ( أو مجلس القسم في حالة عدم وجود لجنة دراسات العليا) باختيار لجنة المناقشة وتعيين رئيسا لها من بين المناقشين بحيث يكون رئيس اللجنة الأعلى رتبة والأكثر خبرة ( ما عدا المشرف). وبحيث يكون المشرف عضوا غير مقرر فيها". والمادة (60/أ) : " أ. تقوم لجنة الدراسات العليا بالقسم ( أو مجلس القسم في حالة عدم وجود لجنة دراسات العليا) باختيار لجنة المناقشة وتعيين رئيسا لها من بين المناقشين بحيث يكون رئيس اللجنة الأعلى رتبة والأكثر خبرة ( ما عدا المشرف). وبحيث يكون المشرف عضوا غير مقرر فيها".

2- يجب أن يكون عدد أفراد لجنة المناقشة عددا فرديا (ثلاثة أعضاء) - ما عدا المشرف والمشرف المشارك - وذلك من أجل إجراء التصويت اللازم في حالة الاختلاف على الحكم على صلاحية الرسالة، حيث أنه يتعذر إجراء التصويت في حالة وجود مناقشين اثنين فقط.

وتفضلوا بقبول فائق الاحترام والتقدير،،،